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Skrivelse om idrottslokaler vid skolor 
 

Svar på skrivelse från Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M), 
Hanna Wistrand (L) och Mikael Peterson (C) 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
1. Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Sammanfattning 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet har inkommit med en 
skrivelse i vilken de beskriver det minskade barnafödandet i 
Stockholm och dess konsekvens på det långsiktiga behovet av 
elevplatser. Av skrivelsen framgår att stadens lokalbehov behöver 
ses över och att vissa skolor kan behöva läggas ned. I skrivelsen 
påtalas vikten av att idrottslokalerna som ofta hänger samman med 
skolorna, inte avyttras eller rivs utan ordentliga 
konsekvensanalyser. Skrivelsen inbegriper två frågor till 
förvaltningen enligt nedan: 
 
1. Pågår det ett förvaltningsövergripande arbete som syftar till att 
bevara idrottslokaler som ligger i anslutning till skolor som kan 
komma att läggas ned?  
 
2. Finns det någon tillgänglig prognos för hur många idrottslokaler 
som kan komma att försvinna på grund av skolnedläggningar? 
 
Idrottsförvaltningen har besvarat skrivelsen genom att påtala att 
långsiktiga planeringsarbetet avseende skollokaler i staden bedrivs 
inom SAMS (samordnad grundskoleplanering i Stockholm). 
Idrottsförvaltningen har även samrått svaret på skrivelsen med 
utbildningsförvaltningen och det konstateras att det i dagsläget inte 
finns någon prognos av hur många idrottslokaler i anslutning till 
skolor som kan komma att försvinna som en konsekvens av ett 
minskat behov av elevplatser. Avseende det minskade behovet av 
elevplatser så ser utbildningsförvaltningen i första hand över 
möjligheten att avveckla tidsbegränsade lösningar såsom 
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exempelvis paviljonger. Det är samtidigt viktigt att beakta att det 
under lång tid framöver kommer finnas ett omfattande behov av 
skolor för evakuering i samband med planerat underhåll och 
renovering. 

Bakgrund 
Skrivelse från Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

Ärendet 
Berörda partier har inkommit med en skrivelse i vilken de beskriver 
det minskade barnafödandet i Stockholm och dess konsekvens på 
det långsiktiga behovet av elevplatser. Av skrivelsen framgår att 
stadens lokalbehov behöver ses över och att vissa skolor kan behöva 
läggas ned. I skrivelsen påtalas vikten av att idrottslokalerna som 
ofta hänger samman med skolorna, inte avyttras eller rivs utan 
ordentliga konsekvensanalyser. Skrivelsen inbegriper två frågor till 
förvaltningen enligt nedan: 
 
1. Pågår det ett förvaltningsövergripande arbete som syftar till att 
bevara idrottslokaler som ligger i anslutning till skolor som kan 
komma att läggas ned?  
 
2. Finns det någon tillgänglig prognos för hur många idrottslokaler 
som kan komma att försvinna på grund av skolnedläggningar? 
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av Planeringsavdelningen. Därutöver har 
samråd kring innehåll skett med utbildningsförvaltningens 
lokalenhet samt med SISAB. 
 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Idrottsförvaltningen har tagit del av innehållet i skrivelsen och 
besvarar de frågor som ställs i skrivelsen enligt nedan. 
 
1. Det långsiktiga planeringsarbetet avseende skollokaler i staden 

hanteras inom ramen för SAMS (samordnad 
grundskoleplanering i Stockholm), där idrottsförvaltningens roll 
är att påtala till övriga berörda förvaltningar och bolag behovet 
av lokalyta kopplat till enskilda lokaler och geografiska 
områden. Idrottsförvaltningens långsiktiga planering av 
idrottslokaler utgår fortsatt från innehållet i beslutad 
anläggningsstrategi samt de behov som identifieras i den årliga 
lokalförsörjningsplanen. Idrottsförvaltningen ser fortsatt ett 
behov av att planera för fler idrottshallar samt har som 
utgångspunkt att vid nybyggnation även tillskapa motionsrum 
för att fler olika idrotter ska kunna nyttja lokalerna. Därtill 
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fortsätter det förvaltningsövergripande arbetet med att 
tillgängliggöra ytterligare skolidrottshallar för föreningslivet 
kvällar och helger. Idrottsförvaltningen arbetar parallellt med att 
se över om det finns befintliga lokaler inom stadens bestånd 
som idag inte bokas ut av förvaltningen och som kan anpassas 
för i första hand föreningsidrott.  

2. Stadens elevantalsbeskrivning per stadsdelsområde indikerar 
hur behovet av elevplatser inom respektive område förväntas 
förändras över tid. Det är i dagsläget inte klarlagt hur många 
samt vilka skolor som kan behöva läggas ner som en 
konsekvens av detta och av detta skäl är det också komplicerat 
att ange hur många befintliga lokaler som inte länge kommer 
behövas för skolidrott och därmed kan behöva avvecklas för 
detta ändamål. Utbildningsförvaltningen påtalar att det är viktigt 
att titta på utvecklingen i ett större geografiskt område, inte 
enbart på enskilda skolor. I utbildningsnämndens 
lokalförsörjningsplan framgår det utifrån en prioriteringsordning 
att lokaler med tidsbegränsade bygglov, eller av tidsbegränsad 
karaktär, för och främst ses över för avveckling i takt med att 
behovet av elevplatser minskar. Dessa lokaler bedöms inte vara 
idrottslokaler. I arbetet värnas permanenta skollokaler som ofta 
innefattar idrottslokaler. 

Det finns därmed i dagsläget ingen analys som specifikt inriktar 
sig på hur många idrottslokaler som kan försvinna som en 
konsekvens att minskat behov av elevplatser, men det kan 
noteras att det minskade behovet av elevplatser är tydligast i de 
mest centralt belägna stadsdelsområdena.  
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